
Лятната ваканция  
стимулира туризма

Становищата и позициите 
на състоялата се неотдавна 
неофициална онлайн среща на 
държавните и политически лидери 
от Азиатско-тихоокеанската 
организация за икономическо 
сътрудничество (АТИС) все 
още привличат вниманието на 
световната общественост.

Особено ярко изпъква 
декларацията на председателя 
Си Дзинпин, свързана с 
необходимостта от разширяване 
на всеобщото хуманно 
сътрудничество в борбата срещу 
пандемията от COVID-19, както 
и с обстановката, свързана със 
стопанското  възстановяване на 
региона.

От високата трибуна на 
онлайн форума лидерът на 
Китай за пореден път декларира 
готовността на Пекин да 
предостави през следващите 
три години внушителната сума 
от три милиарда долара за 
развиващите се държави, 
потвърди решението на КНР 
да освободи своите ваксини от 
интелектуални права, за да могат 
те безпрепятствено да се ползват 
и от други нуждаещи се страни. 
И това не са само политически 
декларации. Председателят 
Си ясно заяви желанието на 
огромната страна на фона на 
продължаващата пандемия да 
участва в различни форми на 
междудържавни споразумения, 
които имат за цел поддържане на 
производството на ваксини, както 
и да съфинансира учредяването 
на специален фонд на АТИС 
за окончателно справяне с 
глобалното заболяване, както и 
за икономическо възстановяване.

За сетен път председателят 
Си Дзинпин декларира 
конкретни стъпки на китайското 
правителство, стъпки на реална 
безкористна помощ, насочени 
към всички без изключение 
страни от региона, изправени 
пред лицето на възникналите 
предизвикателства и хуманитарни 
трудности. 

Петър ГЕРАСИМОВ

Реална, безкористна 
помощ

1413

От редактора

www.kitajdnes.com

Година XI, брой 29, 23 - 29 юли 2021                                                                                              

I
S
S
N

2
6
0
3
4
8
1
6

9
7
7
2
6
0
3
4
8
1
0
0
5

>
9

2

0,50 лв.

„Трите нови двигателя  
на икономическия растеж“ 
увеличават дела си  
в БВП на Китай
I стр. 7

2Задълбочаване 
на глобалното 
сътрудничество 
Председателят на КНР Си 
Дзинпин участва в неофициална 
онлайн среща на лидерите 
на Азиатско-тихоокеанската 
организация за икономическо 
сътрудничество, където отправи 
редица предложения.

Развитието на Синдзян  
е най-големият 
контрааргумент срещу 
Запада по повод 
човешките права
Публикуваната бяла книга 
„Гарантиране на правата на 
етносите в Синдзян“ представя 
историческия напредък на района 
в защитата на човешките права.

I I

Концерт  традиционна 
тибетска музика 

В град Ченду, провинция Съчуан, бяха организирани  
оригинални игри по маджонг, съобразени с летните жеги

4



2 днесКитай
23 – 29.07.2021

ноВини

поред публику-
ваните от Дър-
жавното статис-
тическо упра-
вление на 15 
юли данни, през 

първото полугодие на та-
зи година БВП се увеличи 
с 12,7% спрямо същия пе-
риод на миналата година. 
Директорът на кабинета за 
китайската политика при 
Организацията за иконо-
мическото сътрудничест-
во и развитие, чието седа-
лище се намира в Париж, 
Маргит Молнар заяви, че 
стабилният растеж на ки-
тайската икономика сти-
мулира този на световната.

Данните на Държав-
ното статистическо упра-
вление показват, че БВП 
на страната от януари до 

С

К

О

ОИСР: Стабилният стопански 
растеж на КНР стимулира 
световната икономика

юли достигна 53,2 трили-
она юана, което е увели-
чение с 12,7% на годишна 
база. Относно икономиче-
ския ръст на Китай, Мол-
нар заяви, че той ОИСР. 
Тенденцията за икономи-
ческото развитие на Ки-
тай е стабилна.

„През май публикува-
хме икономическата перс-
пектива и прогнозирахме 
икономическият ръст на 
Китай да бъде 8,5%. Въ-
преки че не я публикува-
ме, тази прогноза съвпада с 
публикуваните от Китай на 
15 юли данни“, добави тя.

Китайският 
марсоход е изминал 
над 500 метра по 
повърхността на Марс

Ефективността и 
качеството на услугите 
в реалната икономика

екин обмисля 
въвеждането на 
такса, базирана 
на теглото за не-
битовите кухнен-
ски отпадъци и 

пусна проекта за общест-
вено обсъждане.

Небитовите кухненски 
отпадъци включват основ-
но такива, генерирани от 

кетъринг услуги, столове за 
обществено хранене, пазари 
за земеделска продукция и 
други подобни. 

Според проучване, сред-
ните разходи за транспор-
тиране и третиране на не-
битови кухненски отпа-
дъци в Пекин през 2019 
г. са били приблизител-
но 563 юана за тон, които 

нарастват до 594 юана за 
тон след като се приспад-
не дължимият данък и съ-
ответната печалба.

Проектът предвижда 
таксата за изхвърляне на 
небитови отпадъци да бъ-
де 300 юана за тон, покри-
вайки около 50 процента от 
средните разходи за транс-
портиране и обработка.

П
Такса за небитови кухненски отпадъци

Китай - Чехия

редседателят на 
КНР Си Дзин- 
пин участва в не- 
официална он- 
лайн среща на ли-
дерите на Азиат- 

ско-тихоокеанската органи-
зация за икономическо съ-
трудничество (АТИС).

Там той отправи редица 
предложения за задълбоча-
ване на глобалното сътруд-
ничество в борбата срещу 
COVID-19 и икономическо-
то възстановяване, демон-
стрирайки увереността на 
района в справяне с предиз-
викателствата.

В момента пандемията 
все продължава с пълна си-
ла и световната икономи-
ка се възстановява бавно. 
В тази ситуация, лидерите 
на АТИС проведоха среща с 
надеждата да споделят своя 
опит с останалите страни.

Азиатско-тихоокеански-
ят регион играе ключова-
та роля за възстановяване 
на световната икономика 
и в този смисъл председа-
телят Си Дзинпин призова 

П

Задълбочаване на 
глобалното сътрудничество 

страните да работят за 
по-нататъшно задълбоча-
ване на регионалната ико-
номическа интеграция, под-
държането на устойчивото 
развитие и възползване от 
технологичните иновации.

Справянето с пандемия-
та и реализирането на ико-
номическо възстановяване 
е обща задача на членове-
те на АТИС, но за да бъ-
де ефективно изпълнена, 
те се нуждаят от запазва-
не на мултилатерализма и 

засилването на сътрудни-
чеството. В заключител-
ния документ от срещата бе 
приповторена целта за из-
граждането на АТИС, което 
е отговаря на концепцията, 
издигната от китайския ли-
дер, за общност на споделе-
на съдба. Реалностите по-
казват, че Китай се е пре-
върнал в главната сила в та-
зи част на света за овладя-
ване на пандемията и въз-
становяване на регионална-
та икономика.

итайският мар-
соход „Джужун“ 
измина 509 ме-
тра по повърх-
ността на Марс 
до 23:00 ч. (пе- 

кинско време) на 17-и юли, 
съобщиха от Китайското 
национално космическо 
управление. Той е на път 
да достигне втората пясъч-
на дюна, където ще извър-
ши подробно проучване.

„Джужун“ работи на 

Червената планета вече 
63 марсиански дни. (Един 
марсиански ден е с око-
ло 40 минути по-дълъг от 
земния.)

Орбиталният апарат 
„Туенуън-1“, който служи 
като сателит за релейна ко-
муникация, е в орбита на 
около 375 милиона км от 
Земята. Той и марсоходът 
са в добро състояние ка-
то всяка подсистема функ-
ционира нормално.

т пресконфе-
ренцията на 
пресслужбата 
на Държавния 
съвет стана яс-
но, че през пър-

вите шест месеца на та-
зи година стабилно се уве-
личават капиталите и биз-
несът на банковата и за-
страхователна индустрии в 
страната. До края на юни 
общите парични средства 
на банките възлизат на 
328,8 трилиона юана, кое-
то представлява ръст от 
9,2% на годишна база, а 
тези на застрахователния 
сектор съответно 24,8 три-
лиона юана и 12,7%.

По думите на начал- 

ника, отговарящ за статис-
тиката и контрола на ри-
скове при Китайската ко-
мисия за банков и застра-
хователен надзор и упра-
вление Лиу Джонджуей,  
от януари до юни продъл-
жително се повишават 
ефективността и качество-
то на услугите за реалната 
икономика. Новите креди-
ти в юани достигнаха 12,76 
трилиона юана, или 667,7 
млрд. юана повече спрямо 
същия период на минала-
та година, а новите обли-
гационни инвестиции са 
3,4 трилиона юана, които 
оказват по-голяма парична 
подкрепа за реалната ико-
номика, добави още Лиу.
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新华网北京7月18日电
国家主席习近平16日晚应
邀在北京以视频方式出
席亚太经合组织领导人非
正式会议并发表讲话。讲
话中，习主席为亚太地区
未来发展诊脉开方，提出
要加强抗疫国际合作、深
化区域经济一体化、坚持
包容可持续发展、把握科
技创新机遇的中国主张。

对此，专家认为，这是
一次在关键时刻召开的特
别会议，习主席为亚太发
展提出中国方案。这些方
案既是基于中国改革开放
和发展实践成果，也符合
时代发展大势，必将推动
地区形成合力，引领亚太
发展方向，助力世界经济
复苏。

团结抗疫 以实际行动
展现中国担当

抗疫是当前亚太经合
组织合作最紧迫的任务。
面对起伏反复的新冠肺
炎疫情、依然严峻的疫情
防控形势，习主席提出，

纵论天下| 关键时刻的中国主张 习近平为亚太
发展引领方向

历经疫 情大考，中
国经济上半年同比增
长12.7%，延续一季度
稳中加固、稳中向好态
势。答好下半年“考卷”，
仍需接续奋斗、久久为
功，加快构建新发展格
局，推动高质量发展，
确保开好局、起好步。

这份成绩单来之不
易、意义非凡。“十四
五 ” 开局之年已 过半
程，多项指标保持两
位数增长，就业物价总
体稳定，新动能快速
成长，经济基本盘稳住
了。从供需循环、市场
信心、内需持续增强
等方面来看，下半年中
国经济有望保持稳定
复苏态势。

越是形势向好，越
要增强忧患意识，保
持战略定力。当前，国
内外环境仍是错综复
杂，不确定不稳定因素
较多。向外看，全球疫
情持续演变，经济形
势复杂严峻。向内看，
消费市场复苏基础仍
不牢固——餐饮等接
触型消费恢复进度较
慢，汽车销售增速回
落；大宗商品价格大幅
上涨抬升企业成本，
中小微企业困难不小；

就业形势稳中有忧，高
校毕业生就业压力增
大；全国居民人均可支
配收入略低于同期经
济增速，城乡区域发展
和收入分配差距仍较
大……战胜各种风险
挑战，关键要保持定
力，集中精力办好自己
的事情。

展望下半年，我们
要更好统筹发展与安
全，做好跨周期调节，
应对好可能发生的周
期性风险；要保持宏
观政策的连续稳定，
坚持不搞“大水漫灌”，
同时增强前瞻性精准
性，加强区间调控，坚
持就业优先，在发展中
保障和改善民生；要持
续深化“放管服”等改
革，进一步优化营商环
境，给中小微企业更多
成长空间，为推动经济
平稳健康运行奠定坚
实基础。

奋进之路非坦途，
中国经济从来都是在
风雨中成长壮大。无
惧挑战、砥砺前行，在
危机中育新机、于变
局中开新局，中国经济
必将在高质量发展的
航道上乘风破浪、行
稳致远。

新华热评·新开局经济半
年报丨保持战略定力，保

持稳定复苏态势 仲夏时节，晚风轻扬，
楼宇披上余晖。多湖街道
金都美地社区开始热闹
起来。

孩子的欢笑声、老人的
闲聊声、广场上的歌舞声，
绕过整齐排列的高层公
寓，穿过绿意盎然的树木
花草，声声入耳。

“ 哪里 还 找得到当年
的‘牛粪味’？”多湖街道党
工委副书记邢师军说，这
些年，当地人编了一首顺
口溜：“以前天天牛为伴，
劳苦累来睡不饱。如今
住进小高楼，想与嫦娥手
牵手。”

多湖街道位于浙江省
金华市金东区。21世纪
初，这里叫多湖镇，隶属于
当时的金华县，养奶牛是
大多数村民的生计。“早上
四五点钟起床，割草、喂
牛、挤奶、搬运牛粪，一晃
就到了晚上。牛吃饱了，人
却没得休息。”曾当了多年
农民的多湖街道居民翁彩
琴回忆起那时的日子，感
慨万千。

撤县建区后，经过十
余年快速发展，这里迎来
城中村改造。7个行政村
3000多人陆续住进精装
修的住宅楼。多湖街道纪
工委对改造安置工作开展
全过程监督，确保改造安
置工作公开、公平、公正。
村庄成了社区，村民成了
居民。

“赤脚上岸”的农民，虽
然换了工作、住上公寓，但
一度还不适应新居所。“漂
亮的楼道里，到处散堆着
煤炉、煤饼。”邢师军说，村
民真正变市民，需要一个
过程，也需要推力。

“红色网格”、四点半课
堂、活动中心、图书馆、垃
圾分类……持续数年，社
区党委班子完善党群服务
机制，工作做到家门口，
让社区的城市生活日益精
彩。辛劳一辈子的养牛人，
如今也有了退休的时候，
打打太极拳、练练形体、唱
唱歌——这一幕幕情景，
让初次踏进社区的许多访
客羡慕不已：“不仅物质富
足，精神上也丰盈，这不就
是共同富裕的雏形吗？”

金都美地社区的跨越
式变迁，是当地发展的一

个缩影。自2001年正式设
区以来，20年间，金东区
的GDP翻了三番，产业结
构优化升级，总人口净增
35万，曾经阡陌纵横的田
野上崛起了一座充满活力
的希望新城。

从开足马力的生产车
间，到塔吊林立的工程一
线，从以浙江省龙芯智慧
产业园为代表的科技创新
型产业，到金义综保区、
菜鸟电商园孕育出的电商
产业，当地经济发展的全
面性、协调性和可持续性
不断增强。

实施村内道路硬化、
池塘清淤、安装路灯，夯
实盆景长廊、果蔬产业园
等产业基础，挖掘当地名
人文化、乡土风情等精神
资源……多个村庄面貌一
新，“水清、路平、灯明”。

建设共同富裕示范区浙里行丨浙江金华：一
个“村改居”社区的跨越式变迁

疫情冲击下，世界经济
脆弱复苏。习主席主张，
深化区域经济一体化，“
要拆墙而不要筑墙，要开
放而不要隔绝，要融合而
不要脱钩”。

维护多边主义，顺应开
放融通趋势，推动贸易和
投资自由化便利化，对开
启疫后经济复苏之路至
关重要。在王帆看来，中
国及亚太地区的发展实
践表明，只有开放融通、
包容互鉴，才能实现普
惠、均衡、可持续的发展。
这一理念引领亚太打造全
方位互联互通格局，在亚
太地区整体经济发展的
过程中，也产生了巨大的
作用。

中国经济上半年同比
增长12.7%。作为全球率
先控制疫情、率先恢复经
济的国家，中国经济亮眼
的成绩单为亚太和全球经
济复苏注入信心和动力。

苏晓晖表示，中国是亚
太经合组织合作进程中的

正能量，中国一系列切实
行动，将带动亚太开放合
作的进程。

包容创新 为世界经济
复苏贡献中国智慧

世界经济复苏需要新
思路，深化亚太合作需要
新动力。习主席指出，我
们要坚持包容可持续发
展，把握科技创新机遇。

地球是人类唯一家园，
全球经济社会可持续发
展应该以良好生态环境
为重要支持，实现绿色增
长。数字经济是世界经济
发展重要方向，合作共赢
是全球数字经济发展唯一
正道。

王帆表示，亚太地区
发展要面向未来，不应是
一种欧洲的、过去的或其
他现有发展模式的翻版，
而是要创新引领。推动
绿色发展，促 进数字经
济合作，“既是始于足下
的安排，也是面向未来的
设计”。

各国休戚 相关、命运与
共，必须团结合作、共克
时艰，共同守护人类健康
美好未来。

“携手合作共同应对疫
情挑战是我国一直坚持和
倡导的重要理念，”外交学
院副院长、中国国际关系
学会副会长王帆说，促进
抗疫合作，中国做出有力
宣示，也付诸切实行动，
生动体现了“大国更应该
有大的样子”。

中国竭尽所能，向发
展中国家提供5亿多剂疫

苗，为实现疫苗在发展中
国家的可及性和可负担性
作出中国贡献，为筑牢全
球抗疫防线贡献中国力
量。

“这5亿多剂疫苗相当
于当前全球疫苗总产量
的六分之一，”中国国际问
题研究院副研究员苏晓
晖说，“这是一种巨大的贡
献，将对国际社会积极参
与抗疫合作起到带领作
用。”

开放融通 为深化区域
经济一体化提供动力
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аКТуално

Годишнината от 
прилагането на Закона 
за националната 
сигурност на Хонконг

импозиум, пос-
ветен на го-
дишнината от 
прилагането на  
Закона за на-
ционалната си- 

гурност на Хонконг, се 
проведе в Пекин на 16 
юли, в който участва и 
произнесе реч Ся Баолун, 
заместник-председател на 
НК на КНПКС.

Той посочи, че благо-
дарение на обнародване-
то и прилагането на Зако-
на бе осъществено окон-
чателно подобрение на 

обстановката в спецрайо-
на. Това е и важен етап 
във въвеждането на поли-
тиката „една държава, две 
системи“, така че Законът 
за националната сигурност 
се превръща в решителен 
защитник на просперите-
та и стабилността на Хон-
конг.

Повече от 300 експер-
ти и учени присъстваха на 
събитието. Те заявиха, че 
този закон е в основата на 
дългосрочното прилагане 
на политиката „една дър-
жава, две системи“.

С

итай публику-
ва бяла кни-
га „Гарантира-
не на правата 
на етносите в 
Синдзян“, коя-

то представя историческия 
напредък на района в за-
щитата на човешките пра-
ва с конкретни данни и да-
ва силен отпор на големите 
лъжи за Синдзян на запад-
ните антикитайски сили.

Равноправието меж-
ду различните етноси е 
един от основните прин-
ципи при основаването на 
КНР. През 1955 г. бе съз-
даден Синдзян-уйгурският  
автономен район, където 
различните национално-
сти участват равноправно 
в управлението на държав-
но и местно ниво, както и 
гарантират демократичните 
си права. От края на 2016 г.  
насам в Синдзян няма ни-
то един терористичен инци-
дент, а икономиката и об-
ществото бързо се развиват.

Без социалното раз-
витие, няма да има раз-
витие на човешките пра-
ва. Развитието е задължи-
телно предусловие за тях-
ното реализиране. Данни-
те на бялата книга показ-
ват, че от 1978 до 2020 г.  
разполагаемият доход 
на глава от населението 

К

Развитието на Синдзян е  
най-големият контрааргумент 
срещу Запада по повод 
човешките права

ържавната ав-
стралийска ме-
дия ABC цити-
ра експерти от 
сферата на ту-
ризма, които 

предупредиха, че ако ди-
пломатическите отноше-
ния с Китай не се подо-
брят, китайските туристи 
няма да бъдат толкова ен-
тусиазирани да пътуват до 
Австралия, колкото преди 
избухването на пандемия-
та от новия коронавирус.

В съобщението китай- 

ските туристи са описани 
като „голям бизнес“ в Ав-
стралия. 

Според данни на ту-
ристическото управление 
на Австралия, през 2019 г. 
китайските туристи пред-
ставляват най-големия дял 
на входящия туристически 
пазар в страната. 

Само през 2019 г. ки-
тайските туристи са доне-
сли 3,3 милиарда австра-
лийски долара приходи на 
местната туристическа ин-
дустрия.

Австралийски експерти: 
Туризмът ще пострада, 
ако отношенията с 
Китай не се подобрят

а 15 юли замест-
ник-председате-
лят на Китай в 
ООН Дай Пин 
заяви, че Китай 
подкрепя ООН 

да играе водеща роля в по-
литическото разрешаване 
на либийския въпрос. 

С общите усилия на 
международната общност 
и различните страни, ситу-
ацията за прекратяване на 
огъня в Либия се запазва. 

Различните страни член-
ки се стремят да приклю-
чат войната и чрез насро-
чените за декември общи 
избори да придвижат мир-
ното възстановяване на Ли-
бия. Китай се надява раз-
личните страни активно 
да откликнат на очаква-
нията на международната 

Н
Д

Китай подкрепя  
водещата роля на ООН в 
политическото разрешаване 
на либийския въпрос

общност и да засилят диа-
лога и консултациите, за да 
намерят подходящи реше-
ния  на спорните въпроси 
съгласно изискванията на 
пътната карта.

Китай подкрепя Миси-
ята за подкрепа на ООН 
в Либия, упълномощена 
от Съвета за сигурност, да 
предприеме координирани 

действия с различните 
страни, за да определят за-
коновата рамка на избори-
те и помогнат на либийско-
то правителство да се под-
готви за изборите.

Дай Пин добави, че е 
необходимо различните 
страни в Либия да затвър-
дят прекратяването на огъ-
ня в страната.

в градовете и селата на 
Синдзян се е увеличил съ-
ответно 108 и 117 пъти. До 
края на 2020 г. 2,73 мили-
она местни селяни са се 
избавили от бедността и 
окончателно се премахна 
крайната бедност в Синд-
зян. В момента етносите 
там имат едни и същи въз-
можности за развитие, чи-
ято цел е осъществяване 
на „общо замогване“. По-
настоящем около 10 езика 
и писмености от различ-
ни етноси се използват в 
широки рамки в автоном-
ния район. Джамиите раз-
полагат с електрони екра-
ни, компютри и медицин-
ски услуги, които значимо 
улесняват вярващите.

През последните 40 

години уйгурското насе-
ление в Синдзян се е уве-
личило от 5,5 до 12,8 ми-
лиона, а средната продъл-
жителност на живот се е 
повишила от 30 до 72 го-
дини. Студентката от Каш-
гар, Майла е от семейство с 
три деца, по нейните думи, 
„геноцид“ е най-порочната 
лъжа, която тя е чувала.

Понастоящем Синдзян 
се намира в най-добрия пе-
риод на развитието си. Оп-
итите на западните „защит-
ници на правата на чове-
ка“ за създаване на безре-
дици в Синдзян са обре-
чени на провал. Съветва-
ме тези „защитници“ по-
добре да преосмислят пър-
во своята история на раси-
зъм и колониализъм.
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В Близкия изток, 
на африканския 
континент, в 
амазонските 
джунгли и на 
Тихоокеанските 
острови 
китайските 
ваксини дават 
на хората вяра и 
надежда Страницата подготви  

Любомир МИхАйЛОВ

Чуждестранни медии коментират предоставянето 
на китайски ваксини за програмата COVAX

Г

Републиканецът 
Нют ГиНГРиЧ

Нют Гингрич: Китайският напредък  силно 
контрастира с парализата в САЩ

Т
ези дни републи-
канецът Нют Гин-
грич – бившият  
председател на 
Камарата на 
представителите, 

публикува статия в уебсай-
та на „Седмичен вестник“, в 
която посочи, че китайски-
ят напредък в инфраструк-
турата е в силен контраст 
с парализата в САЩ. 

Той призова амери-
канските политици да „се 

качат на китайски висо-
коскоростен влак и да из-
питат сами разликата в же-
лезопътната система меж-
ду двете страни, що се от-
нася до удобство, чистота 
и услуги.“ 

В статията си Гингрич 
споделя  и възхищение-
то си от второто между-
народно летище в град 
Чънду. Сравнявайки две-
те страни и постижения-
та им в инфраструктурата, 

той открива, че докато ки-
тайската инфраструктура 
се развива бързо, амери-
канските политици все 
още водят дебати дали 
трябва да се правят инфра-
структурни разширения и 
нововъведения в САЩ.

Според данни до края 
на миналата 2020 годи-
на опериращите висо-
коскоростни линии в Ки-
тай достигнаха 37,9 хиля-
ди км, което е около два 

пъти повече спрямо края 
на 2015 г. и по този показа-
тел КНР заема първо мяс-
то в света. 

Общокитайската мре-
жа на високоскоростните 
влакове вече обхваща 94,7% 
от градовете с над мили-
он жители. 

Според доклада на Меж- 
дународната асоциация на 
летищата, седем от десетте 
летища с най-много път-
ници се намират в Китай.

лобалният алианс 
за ваксини обя-
ви, че китайски-
те фармацевтич-
ни компании „Си-
нофарм“ и „Сино-

вак“ поотделно са подписа-
ли споразумение за предос-
тавяне на ваксини за про-
грамата COVAX. От този 
месец двете компании ще 
предоставят ваксини по ме-
ханизма, които ще бъдат 
предназначени за контрол 
и превенция на епидемията 
в развиващите се страни. 
Ройтерс съобщи, че съглас-
но споразумението от юли 
до октомври „Синофарм“ 
ще предостави 60 милиона 
дози на COVAX. През чет-
въртото тримесечие на та-
зи година алиансът ще за-
купи още 60 милиона дози, 

а през първата половина на 
2022 г. други 50 милиона 
дози. От юли до септември 
„Синовак“ ще снабди али-
анса с 50 милиона дози вак-
сини. До първата полови-
на на 2022 г. „Синовак“ ще 
предостави на GAVI общо 
380 милиона дози ваксини. 

Американският Bloom- 
berg News коментира, че 
при недостиг на ваксини, 
светът обръща поглед към 
Китай. Министерството на 
външните работи на Ки-
тай заяви, че Китай е на 
първо място сред държави-
те, предоставили най-мно-
го ваксини на развиващи-
те се страни.

Включването на ки-
тайски ваксини в банката 
COVAX е още едно призна-
ние за тяхната ефективност. 

Резултатите от клинични 
изпитвания и други данни 
за ваксините „Синофарм“ 
и „Синовак“ са стриктно 
прегледани от стратегиче-
ската консултативна гру-
па по имунитет към СЗО. 

В покрайнините на Си-
рия и в дълбините на афри-
канския континент, в ама-
зонските джунгли и на Ти-
хоокеанските острови ки-
тайските ваксини навсякъ-
де дават на местното на-
селение вяра и надежда в 
битката срещу пандемия-
та, отбелязва Радио Китай. 

Те се отличават с тех-
нологично съвършенство, 
безопасност и ефектив-
ност, лекота на транспор-
тиране и съхранение, фи-
зическа и икономическа 
достъпност. Тази „твърда 

сила“ на китайските вак-
сини принуди политиците 
и жителите на много стра-
ни да изразят искрено своя 
„вот на доверие“. 

Президентът на Зимбаб-
ве Емерсън Мнангагва на-
рече ваксините от Китай 
„светлината в края на туне-
ла“. Заместник-министърът 
на здравеопазването на Бо-
ливия Мария Кастро заяви, 
че ваксината „Синофарм“ 
помага на нейната страна 
да изгради здрав „имунен 
щит“ в граничните райони. 
След общата ваксинация на 
жителите на община Сера-
на в бразилския щат Сао 
Пауло с „Синовак“, епи-
демиологичната ситуация 
там се подобри значително. 

Китай и Русия развиват добросъседство, 
приятелство и сътрудничество

Н
а 16 юли се на-
вършиха 20 го-
дини от подпис-
ването на Дого-
вора за добро-
съседство, при-

ятелство и сътрудничество 
между КНР и Руската феде-
рация. Ръководителите на 
двете държави Си Дзинпин 
и Владимир Путин офици-
ално обявиха разширяване-
то на този документ в края 
на юни, което свидетелства 
за продължаващата анга-
жираност на Пекин и Мос-
ква за развитието на двус-
транно приятелство и съ-
трудничество, коментира 
агенция Синхуа. 

Както отбелязват ки-
тайските и руските лиде-
ри, концепцията за прия-
телство, която се предава 
от поколение на поколение, 
съдържаща се в Договора, 
съответства на основните 
интереси на двете страни 

и на лайтмотивите на епо-
ха, характеризираща се с 
мир и развитие. 

Принципите и духът на 
Договора играят важна и 
специална роля в дълго-
срочното и благоприятно 
развитие на двустранните 
отношения. Традиционното 
силно приятелство е в ос-
новата на добросъседството 
и близките контакти меж-
ду Китай и Русия. 

Народите на двете стра-
ни са се борили рамо до ра-
мо в антифашистката вой-
на, образувайки неразруши-
мо голямо приятелство с 
кръвта и живота си. Днес 
лидерите на двете държави 
често си разменят посеще-
ния и са се срещали мно-
го пъти на многостранни 
форуми. Под тяхно ръко-
водство културният обмен 
между Китай и Русия се 
засилва, а социалната ос-
нова на междудържавното 

приятелство става все по- 
солидна.

Взаимоизгодното съ-
трудничество води до убе-
дителна печалба. Въпреки 
негативното въздействие 
на пандемията COVID-19, 
търговията между Китай и 
Русия надвишава граница-
та от 100 милиарда дола-
ра за трета поредна годи-
на. Двете държави се под-
крепят взаимно в регионал-
ните и международните от-
ношения. 

В новата ера Пекин и 
Москва отварят нови прос-
транства за сътрудничест-
во, включително защита 
на киберсигурността, съз-
даването на Международ-
ната научна лунна станция 
(MNLS), изследване на дъл-
бокия Космос и т. н.

На фона на нестабил-
ността, промените и кри-
зите в света Китай и Ру-
сия вървят в крак с времето 

и непрекъснато обогатя-
ват съдържанието на взаи- 
моизгодно сътрудничест-
во в полза на своите наро-
ди. Тясното сътрудничест-
во между двете държави 
даде положителна енергия 
на световната общност и 
се превърна в пример за 
международни отношения 
от нов тип.

Успешното взаимодей- 
ствие между КНР и Руската 
федерация на различни ни-
ва допринася за стабилното 
развитие на двустранните 
отношения, които днес са 
зрели, стабилни, трайни и 
могат да издържат на тес-
та за всякакви промени в 
международната ситуация. 

В коментара на Синхуа 
се изразява увереност, че 
водени от Договора, Китай 
и Русия да продължат  да 
вървят напред ръка за ръ-
ка, въпреки трудностите и 
препятствията. 

В новата ера  
Пекин и Москва 
отварят нови 
пространства за 
сътрудничество, 
като защита на 
киберсигурността, 
създаването на 
Международната 
научна лунна 
станция,  
изследване на 
дълбокия Космос  
и т. н.
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станцията „Тиен- 
хъ“ се използ-
ват разнообраз-
ни методи, като 
традиционна ки-
тайска медицина 

и фитнес уреди, за да се га-
рантира, че тайконавтите са 
в добро здраве, съобщи Ра-
дио Китай. За първи път в 
основната кабина на стан-
цията бе инсталирана ма-
шина, която прави диагно-
стика по методите на тра-
диционната китайска ме-
дицина. Тя проверява със-
тоянието на езика, цвета 
на лицето и пулса на тай-
конавтите и по тях съди 
за здравословното им със-
тояние. Събраните от нея 
данни се предават на Зе-
мята, където се анализи-
рат от лекари, каза помощ-
ник-главният командир на 
астронавтската система Ли 
Нанджъ в интервю за Ки-
тайската централна теле-
визия.

Тайконавтите трябва да 
прекарат дълго време в кос-
мическата станция и зара-
ди безтегловната среда, ра-
диацията и хранителния ре-
жим е възможно да се по-
явят здравословни пробле-
ми. Устройството на тради-
ционната китайска медици-
на може да помогне те да 

В
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азерната телеви-
зия в Китай се 
превръща в пред-
почитан избор на 
все повече потре-
бители. Със сре-

ден темп на растеж от бли-
зо 214% за периода 2015-2020 
г., тя се превърна в един от 
най-динамично нараства-
щите уреди за домакин-
ството.

Използваните в Китай 
съвременни технологии да-
ват възможност за произ-
водството на висококачест-
вени телевизори, които са 
много популярни по целия 
свят, а износът им се уве-
личава с всяка изминала 
година.

По данни на компани-
ята за пазарни проучва-
ния „Омдиа“ (Omdia), през 
четвъртото тримесечие на 
2020 г. китайските произ-
водители, представени от 
„Хайсенс“ (Hisense), „Чан-
хун“ (Changhong), „Сяоми“ 
(Xiaomi) и други са дос-
тавили близо 60% от ла-
зерните телевизори, кла-
сирайки се на първо мяс-
то в света.

През 2021 г. лазерни дис-
плеи, нови дисплеи и по-
лупроводници от трето 

оворителят на ки-
тайското външ-
но министерство 
Уан Уенбин, го-
ворейки за Де-
ня на китайския 

език, който от 2010 г. се от-
белязва в ООН, съобщи, 
че до края на 2020 г. над 
180 страни и региони по 
света са разработили обра-
зователни програми, свър-
зани с китайския език. 

Повече от 70 държави 
са включили китайския 
език в своите национални 
образователни системи. В 
момента броят на изуча-
ващите китайски език из-
вън Китай надхвърля 20 
милиона, а общият брой 
на хората, които учат и 

използват китайски, се 
приближава до 200 ми-
лиона, съобщава „Жън-
мин жъбао онлайн“.

Според Уанг Уенбин 
Китай е доволен да види, 
че броят на хората, които 
учат и използват китайски, 
се увеличава в целия свят. 
„На редовните прескон-
ференции на Министер-
ството на външните рабо-
ти на Китайската народ-
на република има все по-
вече чуждестранни жур-
налисти, задаващи въпро-
си на китайски. Ние ще 
продължим да предоста-
вяме всички необходими 
удобства и подкрепа на на-
шите чуждестранни прия- 
тели“, каза Уан Уенбин.

Л

Г

Лидер в производството  
на лазерни телевизори

Китайският език е включен  
в образователните системи  

в над 70 страни

поколение станаха част от 
ключови специални проек-
ти в четиринадесетия петго-
дишен план като част от ка-
тегорията „нови дисплеи и 
стратегически електронни 
материали“ на Министер-
ството на науката и техно-
логиите.

През 2020 г. доставките 
на китайския гигант за ла-
зерни телевизори „Хайсенс“ 
са били 53% от световни-
те, като компанията е по-
стигнала пълна независи-
мост в научната, развойна 
дейност и цялостния про-
изводствен процес .

Според „Хайсенс“, пре-
димствата на лазерни-
те телевизори са разбили 

проблема с „усреднява-
нето“, който дълги годи-
ни тормозеше индустрия-
та и дава огромна възмож-
ност за иновации. Една от 
най-обещаващите насоки в 
развитието е това, че тех-
нологията за лазерни теле-
визори дава възможност за 
по-голям екран с отлична 
разделителна способност и 
по-слабо синьо излъчване. 
А това е особено актуално 
след като се увеличи драс-
тично нуждата от онлайн 
работа, учение, дейности на 
закрито и като цяло на вре-
мето, което хората прекар-
ват пред мониторите.

Тайконавтите поддържат добро здраве в 
Космоса с традиционна медицина и спорт

бъдат открити навреме и да 
се поддържа доброто здра-
ве. Устройството използва 
камера, с която заснема из-
ображения на езика и ли-
цето, след което ги сравня-
ва със стандартите в база-
та данни.

Използването на тради-
ционната китайска меди-
цина в Космоса предизви-
ка големи дискусии в ки-
тайските социални мре-
жи. Цуей Юнцян, главен 
лекар на болницата „Гу-
ан‘анмън“ към Китайска-
та академия по китайски 
медицински науки в Пекин, 
каза за „Глобъл таймс“, че 
традиционната китайска 

медицина в комбинация 
със западната е още един 
добър метод за поддържане 
на доброто здраве на тай-
конавтите. 

„Хранителната система 
на тайконавтите може да 
бъде засегната от липсата 
на гравитация и те да загу-
бят апетит или да страдат 
от запек. Всичко това мо-
же да бъде открито, като се 
провери например дали ези-
кът им е пожълтял“, обяс-
нява Цуей Юнцян. Той до-
бавя, че полезните свойства 
за стабилизиране на физиче-
ското състояние на екипа-
жа някои китайски билки, 
като китайската ангелика, 

е доказано научно.
Друго съоръжение за 

мониторинг на здравето, 
изпратено с тайконавтите, 
е комплект тестове за физи-
ологични сигнали. То сле-
ди за ключови показатели 
в реално време, като ЕКГ, 
дишане и телесна темпера-
тура. Комплектът изпраща 
данните в изследователски 
център за анализ и може 
да записва непрекъснато в 
продължение на 1000 ча-
са, обясниха от Китайска-
та корпорация за косми-
чески науки и технологии.

Вилата „Тиенхъ“, как-
то я наричат интернет по-
требителите, заради три-
те й самостоятелни луксоз-
ни спални, широка всеки-
дневна и баня, разполага и 
с фитнес зала, оборудвана 
със специална бягаща пъте-
ка и велосипед, които под-
държат ежедневните нуж-
ди от спорт на тайконавти-
те. За разлика от пътеки-
те за бягане на Земята, те-
зи в Космоса имат устрой-
ство, което симулира гра-
витация, за да се приложи 
определено количество на-
тиск и тайконавтът да може 
да се задържи на нея. То-
ва помага за поддържане-
то на скелетните мускули.

Интернет потребителите 

гледаха с интерес и репор-
тажа на Китайската цен-
трална телевизия за косми-
ческия велосипед. Кадри-
те показват как най-млади-
ят член на екипажа, 46-го-
дишният Тан Хунбо, върти 
енергично педалите, дока-
то диша през респиратор, 
за да укрепи функцията на 
сърцето и белите дробове.

Забавно и успокояващо е 
да се види как тайконавти-
те тренират с редица фит-
нес съоръжения, като ленти 
за съпротива и лостове за 
набиране, коментират ин-
тернет потребителите. „Ся-
каш са в обикновена фит-
нес зала на Земята. Това 
показва, че са се адапти-
рали добре към космиче-
ския живот и сякаш му се 
наслаждават.“

В космическата станция 
има и невромускулни сти-
мулатори, които помагат 
на тайконавтите да облек-
чат умората и да предотвра-
тят атрофията на мускули-
те, причинена от продъл-
жителния престой в без-
тегловна среда. Те трябва 
да спортуват поне по два 
часа на ден, за да са в до-
бра физическа форма, каз-
ва заместник-главният ко-
мандир на астронавтстка-
та система Ин Жуей.
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„Трите нови двигателя на икономическия 
растеж“ увеличават дела си в БВП на Китай

У
ън Бин, главен анализа-
тор в банка „Миншън“, 
смята, че постепенното 
увеличаване на дела на 
„трите нови двигателя на 
икономическия растеж“ в 

БВП е не само обективна необхо-
димост, наложена от изискването 
за висококачествено развитие, но 
и конкретна негова проява. „През 
последните години Китай осъщест-
ви структурна реформа на предла-
гането, ускори оптимизацията на 
системата за доставки, особено по-
пуляризирането на онлайн прило-
жения, и насърчи бързото развитие 
на тази икономика“, обяснява той.

Лю Сяндун, заместник-дирек-
тор на Отдела за икономически 
изследвания към Китайския цен-
тър за международен икономиче-
ски обмен посочва, че през 2020 
г. Китай е успял за култивира но-
ви двигатели на растежа, ускорил 
е дигитализацията в много про-
мишлени сектори, насърчавайки 
по този начин възстановяването 
на производството, както и разви-
тието на онлайн индустрии, и като 
цяло подобряване на стабилността.

Други експерти са на мнение, че 
активността при „трите нови дви-
гателя на икономическия растеж“ 
е тясно свързана с политиката за 
насърчаване на развитие, основа-
но на иновации. През последните 
години правителството продължи 
с реформата на администрацията, 
системата за пазарен надзор и оп-
тимизиране на услугите, задълбоча-
вайки същевременно пазарно ори-
ентираното разпределение на ре-
сурси и производствени фактори. 
Благодарение на това, през 2020 г. 
разходите за научноизследовател-
ска и развойна дейност в страната 

са нараснали с 10,3% спрямо пре-
дходната година, запазвайки дву-
цифрен растеж за пет последова-
телни години; съотношението им 
към БВП е било 2,4% или увеличе-
ние с 0,16 процентни пункта спря-
мо 2019 г. Докладът на Световна-
та организация за интелектуална 
собственост показва, че през 2020 
г. Китай продължава да заема 14-то 
място в глобалния индекс на ино-
вациите и е единствената иконо-
мика със средни доходи в топ 30.

Новите бизнес модели нарастват 
въпреки глобалната тенденция към 
спад, а новите индустрии и проду-
кти се развиват бързо. През 2020 г. 
добавената стойност на високотех-
нологичното производство в Китай 
се е увеличила със 7,1% спрямо 
предходната година и е с 4,3 про-
центни пункта по-голяма от тази 
на всички отрасли над определен 
размер. Бързият растеж на нови-
те икономически модели, който 

сервизните роботи, въглеродни 
влакна и техните композитни ма-
териали са се увеличили съответ-
но с 87,5%, 50,1%, 49,2% и 43,3%.

Експерти смятат, че чрез данни-
те за добавената стойност на „три-
те нови двигателя на икономиче-
ския растеж“ може да се визуали-
зира цялостната ситуация и тен-
денции за развитието им в Китай, 
така че да отразява по-добре по-
стиженията на научните и техно-
логични иновации и качеството на 
икономическо развитие, и да по-
могне на правителството да взема 
решения в реално време.

Уън Бин смята, че е необходимо 
по-нататъшно оптимизиране на ад-
министративните процедури и де-
легиране на власт, либерализира-
не на достъпа до пазара, по-добра 
фискална и данъчна политика, така 
че повече пазарни субекти да на-
влязат в горепосочените области. 
В същото време финансовият сек-
тор трябва също да излиза с нови 
продукти и услуги, по-специално 
да използва оптимално ролята на 
капиталовия пазар, да продължи 
увеличаване дела на „трите нови 
двигателя на икономическия рас-
теж“ и да насърчава висококачест-
веното развитие.

Лю Сяндун вярва, че е необхо-
димо по-нататъшно задълбочаване 
на реформите, насочване на пред-
лагането, така че да се адаптира 
по-добре към търсенето, създава-
не на сценарии за най-добри прак-
тики и фокусиране върху решава-
нето на слабостите и трудностите 
при разширяване на потребление-
то. В същото време е необходимо 
ефективно да се решат трудности 
с финансирането.

Освен това, в бъдеще, в процеса 
на развитието на „трите нови дви-
гателя на икономическия растеж“, 
е необходимо да се усъвършенстват 
правилата, да се насърчава разви-
тието на индустриалните стандар-
ти и се обърне внимание на предо-
твратяването на рисковете, които 
технологията и новите индустрии 
могат да донесат. И всичко това е 
необходимо да отчита справедли-
востта, така че да се насърчи хар-
моничното развитие на общество-
то и общия просперитет.

производство над определен раз-
мер се е увеличила средно с 13,1% 
за две години, което е значител-
но по-бързо от растежа на всички 
останали отрасли. От януари до 
май средният двугодишен ръст на 
инвестициите във високотехноло-
гични индустрии е бил 13,2%, кое-
то също е значително по-бързо от 
растежа на общите инвестиции. 
Новите бизнес форми се развиват 
бързо, а икономиката на платфор-
мите и онлайн търговията на дреб-
но продължават да бележат поло-
жителен ръст. От януари до май 
онлайн продажбите на дребно на 
потребителски стоки са се увели-
чили средно с 15,6% за две годи-
ни, което е значително по-бързо от 
общия темп на растеж продажбите 
на дребно на потребителски стоки.

Производството на високотех-
нологични продукти също се ус-
корява. През май интелигентни-
те часовници, индустриалните и 

Според неотдавнашни данни на Националното статистическо 
бюро, през 2020 г., въпреки огромното въздействие на 
епидемията от новия коронавирус и тежката и сложна 
международна ситуация, новите индустрии, бизнес форми 
и бизнес модели („трите нови двигателя на икономическия 
растеж“) в Китай продължат да нарастват. Създадената 
от тях добавена стойност е била 1,7 трилиона юана, което 
представлява ръст от 4,5% спрямо предходната година (без 
приспадане на ценови фактори). В същото време делът им в 
БВП на страната се е увеличил с 0,7 пункта до 17,08%.

убликуваните от 
Министерството 
на търговията на 
14 юли данни 
показват, че от 
януари до юни 

тази година, Китай реал-
но е използвал 607,84 ми-
лиарда юана чуждестранни 
инвестиции, което е уве-
личение с 28,7% в сравне-
ние със същия период на  
2020 г., или с 27,1% пове-
че от 2019 г. Високотехно-

П

607,84 милиарда юана реални 
чуждестранни инвестиции  
през първото полугодие

логичната индустрия отбе- 
лязва ръст от около 40% на 
годишна база.

През май тази годи-
на седалища на 30 транс- 
национални компании и 
10 центъра за изследване 
и развитие бяха създадени 
в Шанхай. Пет от 40-те  
компании са сред 500-те  
най-силни в света. 

Освен това, между ком-
паниите 4 са от областта 
на биомедицината, 6 от 

интелигентното производ-
ство, 4 от индустрията за 
висок клас услуги. Всички 
те са от основните сфери 
за развитие в Шанхай.

От началото на тази го-
дина, привличането на чуж-
дестранни инвестиции от 
Китай поддържа тенденция 
за стабилност. 

Доверието на чуждес-
транните бизнесмени про-
дължава да се увелича-
ва. Говорителят на Мини- 

разчита на развитието на техно-
логии като Интернет, облачни из-
числения и големи данни, показ-
ва голям потенциал. През 2020 г. 
онлайн продажбите на дребно на 
физически стоки са се увеличили 
с 14,8% спрямо предходната годи-
на, което представлява 24,9% от об-
щите продажби на дребно на по-
требителски стоки.

Данните показват, че през 
май тази година добавената стой-
ност на високотехнологичното 

стерството на търговията 
Гао Фън заяви, че минис-
терството ще продължи да 
стимулира изграждането на 

платформа за отваряне на 
високо ниво и да увелича-
ва пазарния достъп за чуж-
дестранните инвеститори.
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Тибетски  
автономен регион

Координати:  29°39’ N, 91°10’ E

Граници: на север – Синдзян-уйгурски автономен регион, 
на североизток – провинция Цинхай, на изток – провинция 
Съчуан, на югоизток – провинция Юннан, на юг – Мианмар, 
на югозапад –  Бутан и Непал, на югозапад и запад – Индия

Площ: 1 228 400 кв. км  –  2-ри по ранг в Китай 

Географски обекти: планини – Хималаите; реки – Ярлун Цангпо, 
Инд, Салуин, Меконг и Яндзъ; езера – Намцо, Пангон Цо, 
Ракшастал,  Ямдрок и Манасаровар  

Най-висока кота: връх Еверест  –  8848 м

Административни центрове:  
Лхаса – столица и най-голям град, Шигаце 

Административно деление: 5 града на ниво префектури,  
2 префектури,  6 области, 68 окръга,  692 общини 

Население (2020): 3 648 100 души – 32-ри по ранг в Китай

Плътност на населението:  3,0/кв. км – 33-ти по ранг в Китай

Етнически състав: тибетски – 90%, хан – 8%, монпа – 0,3%,  
хуей – 0,3%, други – 0,2%

Сред планините има  много 
тесни плодородни долини

жите са малко, защото те 
се намират в дъждовната 
сянка на Хималаите. 

Езерният регион се 
простира от езерото Пан-
гон Цо в Ладак, езерото 
Ракшастал, езерото Ям-
дрок и езерото Манаса-
ровар, близо до извора на 
река Инд, до изворите на 
Салуин, Меконг и Яндзъ. 
Други езера тук са Данце 
Ко, Намцо и Пагсум Ко. 
Поради голямото си от-
стояние от океана е изклю-
чително сух и представлява 
ветровита алпийска тревна 
площ, наричана от мест-
ните хора „Северното пла-
то“. Широк е 1100 км и об-
хваща площ, приблизител-
но равна на тази на Фран-
ция. Планинските вериги 

са разделени от относител-
но равни долини. Почвата 
е блатиста, покрита с тре-
ва и наподобява сибирска-
та тундра. 

Езерният регион е из-
вестен и с голям брой го-
рещи извори, но студът е 
толкова силен в тази част 
на Тибет, че те понякога 
представляват ледени ко-
лони, защото почти вряща-
та вода замръзва при до-
пира си с ледения въздух.

Речният регион се ха-
рактеризира с плодород-
ни планински долини и 
включва река Ярлун Цан-
гпо (горните течения на 
Брахмапутра) и неин ос-
новен приток, река Нян, 
Салуин, Яндзъ, Меконг и 
Жълтата река. 

Географски данни
Автономният регион 

Тибет е разположен на Ти-
бетското плато и е най-ви-
сокият регион на Земята. 

В Северен Тибет ко-
тите достигат средно над 
4572 метра. На юг реги-
онът е ограничен от Хи-
малаите, където се нами-
ра и връх Еверест, на гра-
ницата на Тибет с Непал, 
а на север се издига ши-
рока планинска система. 

Като цяло системата об-
разува водосбора на реки-
те, течащи към Индийския 
океан – Инд, Брахмапутра 
и Салуин и притоците им, 
вливащи се в дренирани-
те солени езера на север.

Тибетският автономен 
регион може да бъде раз-
делен на две части: райо-
на на езерата на запад и 
северозапад и речния ра-
йон, който се простира на 
изток и юг. 

И в двата региона вале- 

Тук се намира и ве-
роятно най-дълбокият и 
най-дългият каньон в све-
та, образуван при 180-гра-
дусовия завой на река Яр-
лун Цангпо.

Сред планините има 
много тесни долини, по- 
крити с плодородна поч-
ва и горска растителност.

Транспорт
Железопътната мрежа 

в Тибетския автономен ре- 
гион е слабо развита за-
ради пресечения терен и 
голямата надморска висо-
чина. 

Определен успех бе по-
стигнат с построяването 
през 2005 г. на жп линията 
Цинхай-Тибет, която ми-
нава през прохода Тангу-
ла, на 5072 м над морско-
то равнище. Това е най-ви-
соката железопътна линия 
в света, чрез която населе-
нието на Тибет се свързва 
с Пекин, Чънду, Чунцин, 
Гуанджоу, Шанхай, Синин 
и Ланджоу.  

Други железопътни тра-
сета са Лхаса-Сигазе (за-
вършено през 2014 г.), пла-
нираната връзка между 
Китай и Непал, която ще 
бъде завършена до 2027 г., 
и строящата се железопът-
ната линия Съчуан-Тибет, 
която ще да бъде готова 
през 2025 г.  
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В Тибетския автоно-
мен регион има 4 летища, 
най-голямо между които е 
това в Лхаса, а летището 
в Нагцю е едно от най-ви-
соките в света, на 4436 ме-
тра надморска височина.  

Икономика
Тибетците традицион-

но зависят от земеделие-
то и скотовъдството. 

От 80-те години на ми-
налия век, вследствие на 
китайската икономическа 
реформа, и тук се появя-
ват  нови професии като 
шофьор на такси, хотели-
ер и други. През 2011 г. 
номиналният БВП на Ти-
бет достигна 60,5 милиар-
да юана, повече от седем 
пъти по-голям от този през 
2000 година. 

Икономическият рас-
теж от началото на 21-ви 
век е средно над 10 про-
цента годишно и в 2020 г.  
БВП на региона надмина 
190 млрд. юана (29,2 милиар- 
да щатски долара), което 
показва бързите темпове 
на неговото развитие. 

Храмът Джокхан

Поглед към двореца Потала  
и столицата Лхаса

Линията Цинхай-Тибет е най-високата  
железопътна линия в света

Езерото Намцо
Забележителности  

на Тибетския 
автономен регион

Безспорно основната ат-
ракция е дворецът Потала 
в Лхаса, но има и много 
други популярни туристи-
чески дестинации, вклю-
чително храмът Джокхан, 
езерото Намцо и манасти-
рът Ташилхунпо.

Потала е зимният дво-
рец на Далай Ламите от 
1649 до 1959 г., оттогава на-
сам е музей, а от 1994 г. е 
и обект на световното на-
следство на ЮНЕСКО. 

Сегашната сграда на 
Потала е построена от 
Великия пети Далай Ла-
ма през 1645 г. върху руи-
ните на двореца, издигнат 
от Сонгцен Гампо на Чер-
вения хълм. 

Друга забележителност 
е храмът Джокхан, който 
за тибетците е най-свеще-
ният и най-важен храм в 
Тибет. 

Езерото Намцо е пла-
нинско езеро, образувано 
през епохата на палеоге-
на в резултат на движени-
ята на тектоничните пло-
чи на Хималаите. Намцо 
е разположено на 4718 ме-
тра надморска височина и 
е с площ от 1900 кв. км.

Манастирът Ташилхун-
по е основан през 1447 г. 
от първия Далай Лама и е 
традиционното монашеско 
седалище, както и истори-
чески и културно важен 
манастир в Шигаце, вто-
рия най-голям град в Ти-
бетския автономен регион.

Традиционното земеде-
лие и животновъдство про-
дължават да водят иконо-
миката. Богатите запаси от 
природни ресурси и суро-
вини все още не са дове-
ли до създаването на си-
лен вторичен сектор, кое-
то се дължи до голяма сте-
пен на негостоприемния 
терен, ниската гъстота на 
населението, недоразвитата 
инфраструктура и високи-
те разходи за добив.  

Все още в много ра-
йони най-важният източ-
ник за доходи на селските 

домакинства е събиране-
то на гъбички гъсеници 
(Cordyceps sinensis, извест-
ни на тибетски като Yartsa 
Gunbu). Тази дейност до-
принася средно около 40% 
от приходите в тези райони.

Повторното отваряне на 
прохода Нату Ла (на грани-
ца с Индия) води до увели-
чение на китайско-индий-
ската гранична търговия 
и стимулира икономиката  
на Тибет.  

През 2000 г. бе при-
ета и политиката на цен-
тралното правителство за 

стимулиране на икономи-
ческото развитие на За-
паден Китай, включител-
но на Тибетския автоно-
мен регион. Обособена е 
и Зона за икономическо 
и технологично развитие  
в Лхаса.

В Тибет има изобилие 
от слънчева енергия с по-
вече от 3000 слънчеви ча-
са годишно. Затова тук се 
изграждат много фотовол-
таични електроцентрали 
като тази в Шигаце, коя-
то е изградена на 3895 ме-
тра надморска височина. 

Административни 
центрове

Лхаса е столицата и 
най-големият град в Ти-
бетския автономен регион. 
Границите на града при-
близително съответстват 
на басейна на река Лхаса, 
основен приток на река Яр-
лун Цангпо. Той е разпо-
ложена на север от Хима-
лаите и е един от най-ви-
соките в света. Площ- 
та му е 9274 кв. км и има 
902 500 жители. 
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ей Йижу, ръково-
дител на Инсти-
тута за изследва-
не на въглеродни-
те неутралности 
в Гуейджоу, съ-

общи, че в цялата страна 
се разработват нови енер-
гийни източници и техни-
ят дял в потреблението на 
първична енергия се увели-
чава. Това трябва да нама-
ли тежестта върху околната 
среда и екосистемите и да 
осигури практически реше-
ния за борба със замърся-
ването на почвата, повърх-
ностните води и въздуха, 
посочи Лей Йижу. Пред-
приетите мерки също та-
ка ще помогнат осезаемо 
за намаляване на емисии-
те на въглероден диоксид в 
Китай, ще забавят глобал-
ното затопляне и ще по-
добрят климатичните ус-
ловия на планетата“, доба-
вя Лей Йижу.

Ръководителят на Ин-
ститута за енергоспестява-
не и опазване на околната 
среда под егидата на Цен-
търа за информация и ин-
дустриално развитие към 
Министерството на про-
мишлеността и информа-
тизацията на Китайската 
народна република Жао 
Уейдун отбеляза, че през 
14-ия петгодишен план, ко-
гато страната се стреми да 
премине към нисковъгле-
родно развитие, зеленото 
производство в сектора на 
чистата енергия се превръ-
ща в „златна“ възможност.

Географията на Китай се 
характеризира с високоп-
ланински райони на запад. 
Географските характерис-
тики и изостаналостта на 
транспортната инфраструк-
тура отдавна затрудняват 
икономическото развитие 
на региона. Но сега плани-
ните с тяхното ветровито и 
слънчево време се превър-
наха в процъфтяващ пазар 
на чиста енергия, отбеляз-
ва Синхуа. 

Провинция Гуейджоу е 
новост в развитието на ал-
тернативни енергийни из-
точници. Тя трябва да се 
справи с планински те-
рен, ниска скорост на вятъ-
ра и дъждовно време“, ка-
за Ши Шаогуи, ръководи-
тел на новия отдел за въз-
обновяеми енергийни из-
точници в провинциалната 
енергийна администрация. 

Л

Ускорява се прехода към „зелена“ енергия за 
постигане на въглероден неутралитет

3,65 милиона тона, а на се-
рен диоксид – 119,9 хиля-
ди тона.

Според Държавната ад-
министрация на КНР по 
енергетика към края на 
2020 г. над 40% от всички 
инсталирани мощности за 
производство на електрое-
нергия в Китай са свързани 
с възобновяеми източници, 
което осигурява около ед-
на трета от националното 
потребление на електрое-
нергия в страната, посоч-
ва в обзора си Синхуа. Де-
лът на неизкопаемите енер-
гийни източници в потреб-
лението на първична енер-
гия в страната вече дости-
га 15,9%.

През 2018 г. Държавната 
администрация по енерге-
тика стартира тригодишен 
план за действие за подо-
бряване на степента на 
използване на възобновя-
емата енергия в производ-
ството на електроенергия. 
Миналата година средни-
ят коефициент на използ-
ване на вятърната и слън-
чевата енергия достигна 
съответно 97 процента и 
98 процента. Целта на Ки-
тай обаче да постигне въ-
глероден неутралитет до 
2060 г. не е лесна задача, 
каза на форума вицепрези-
дентът на Синдзян-уйгур-
ския автономен район Гао  
Дзиншан. 

За да се достигне пикът 
на емисиите на въглероден 
диоксид до 2030 г. и да се 
постигне въглеродна неу-
тралност до 2060 г., е не-
обходимо общият капаци-
тет на вятърните и слънче-
вите централи да достигне 
около 1,2 милиарда кВтч. 
До края на 2021 г. се очак-
ва цифрата да достигне 540 
милиона кВтч, посочва Гао 
Дзиншан. 

Екологичният онлайн Forum Global Guiyang за 2021 година в 
град Гуейян, столицата на провинция Гуейджоу, Югозападен 
Китай, имаше за цел да стартира глобална кампания за 
значително намаляване на глобалния въглероден отпечатък, 
съобщава агенция Синхуа. В Китай, който е най-големият 
производител и потребител на енергия в света, изкопаемите 
горива представляват около 85% от енергийната структура 
на страната. Китай се ангажира да достигне пикови емисии 
на въглероден диоксид до 2030 г. и да постигне въглероден 
неутралитет до 2060 г. 

Преди десет години в Гу-
ейджоу нямаше вятърни и 
слънчеви електроцентра-
ли, но през 2011 г. планин-
ската провинция инвести-
ра над 800 милиона юана 
(около 124 милиона долара) 
за изграждането на първа-
та вятърна електроцентра-
ла в Джиукайпин, посочи 
Ши Шаоги.

Когато огромните вя-
търни турбини пристигна-
ха в района, Ли Сю, жител 
на село Хунсин, е бил сери-
озно уплашен, защото е би-
ло изключително трудно да 
се транспортират обемис-
тите турбини високо в пла-
нините. Но оттогава според 
Ши Шаоги развитието на 
алтернативната енергия в 
Гуейджоу се е ускорило. До 
края на 2020 г. общият ин-
сталиран капацитет на вя-
търните турбини в провин-
цията надвишава 5,8 мили-
она кВтч.

Първата слънчева елек-
троцентрала в Гуейджоу е 
пусната в експлоатация още 
през 2015 г., а до края на 
2020 г. общата инсталира-
на мощност на слънчевите 
панели е надхвърлила 10,57 
милиона кВтч.

Слънчевата електроцен-
трала Сианшуиво в град-
ския квартал Бидзие се из-
дига на надморска висо-
чина от около 2200 метра. 
Редицата слънчеви панели 
позволиха на местните сел-
ски семейства ефективно Страницата подготви Любомир МИхАйЛОВ

По пътя на „зелена“ икономика и за постигане на пълен въглероден неутралитет до 2060 г.  
Китай разширява с бързи темпове мрежата от фотоволтаични електроцентрали

да използват свободни пар-
цели и слънчеви енергий-
ни ресурси. Изчислено е, че 
през 2021 г. централата ще 
генерира около 504 мили-
она кВтч електроенергия, 
използвайки слънчева енер-
гия за средно 1231 часа.

198 генератора във вя-
търния парк Удзиангюан 
се въртят бавно на вятъ-
ра. „Въпреки че вятърните 

паркове в такъв район са 
много взискателни, те мо-
гат да донесат огромни со-
циално-икономически пол-
зи за местните хора. Вя-
търните паркове помагат 
за промяна на регионал-
ния енергиен микс и на-
маляване на емисиите на 
въглерод и газ“, казва Сю 
Чаохуа, заместник генера-
лен мениджър на подраз-
делението на „Китай Хуа-
нен“ в Гуейджоу.

След пускането в екс-
плоатация електроцентра-
лата Удзиангюан е произ-
вела над 4,2 милиарда кВтч 
електроенергия, което се 
равнява на спестяване на 
1,3 милиона тона стандарт-
ни въглища. Така благода-
рение на вятърните турби-
ни годишното намалява-
не на емисиите на въгле-
роден диоксид възлиза на 

а неотдавнашния „Междуна-
роден форум за въглеродния 
пик и неутралитет“ експерти-
те по климатичните промени 
изразиха възхищението си от 
решимостта на Китай да на-

мали въглеродните емисии.
Бившият министър на енергетиката 

и климата на Великобритания Клеър 
О‘Нийл каза, че това е тежка задача, 
особено на фона на стремежа към ико-
номически растеж и просперитет. „Ки-
тай многократно ни показва отличните 
си способности в сектора на възобновя-
емите енергии и е водеща страна в свър-
заните с тях технологии. Китай е и дър-
жавата с най-голямо производство на вя-
търна и слънчева енергия в света, кое-
то демонстрира нейното лидерство, до-
бави още тя.

Известният американски икономист 
Джон Б. Коб заяви: „Китай е единствена- 

та държава в света, която поставя еколо- 
гията в дългосрочното си развитие, то-
ва е точното описание за общата цел на 
човечеството. Бих искал да благодаря на 
китайския лидер, защото страната вече 
взима необходимите мерки за осъщест-
вяване на целта. Това е стъпка в правил-
ната посока, голяма и прекрасна!“.

Международните експерти одобриха 
решимостта на Китай за намаляване  

на въглеродните емисии

Н
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Консултант по подреждане на дома е 
новоизгряваща професия

П
реди време де-
войка с никнейм 
„На Йе“ стартира 
онлайн предиз-
викателство – 36 
дни, 12 клиенти, 

общо 404 700 юана прихо-
ди. Тя си постави за цел 
да спечели 1 милион юана 
за един месец, като пома-
га на клиентите да подре-
дят дома си. 

Макар че не успя да по-
стигне желания резултат, 
много интернет потреби-
тели бяха заинтригувани 
от тази нова услуга. Защо 
подреждането на чужд гар-
дероб е високодоходна про-
фесия? Какви умения тряб-
ва да притежава консултан-
тът? В интервю за местна 
медия Хан Шу дава отговор 
на всички въпроси, свърза-
ни с новата й работа.

Умения, усвоени в 
свободното време

Хан Шу е родена през 
80-те години на миналия 
век. След завършването на 
университета тя започва ра-
бота в банка. За 9 години 
от касиер се издига до ме-
ниджърска позиция и полу-
чава почти 10 000 юана за-
плата. Хан Шу е и шампи-
он в състезание за преброя-
ване на банкноти. Тя може 
за 5 минути да изброи без 
грешка 11 пачки 100-юано-
ви банкноти. Перспективи-
те за нея в банковия сектор 
са големи, но през 2019 г. 
тя напуска работа, защото 
не иска да води обикновен 
живот с ясно бъдеще.

Всъщност от 2018 г. Хан 
Шу в свободното си време 
заедно с приятелка участва 
в обучителен курс за кон-
султанти по подреждане на 

итайско-италиан-
ският конкурс за 
младежки моден 
дизайн  стартира  
в университета 
Цинхуа с цел из-

граждане на международ-
на иновационна платфор-
ма за младите хора на две-
те страни. Като една от ос-
новните дейности в рамки-
те на „Китайско-италиан-
ската година на младеж-
ката иновация и предпри-
емачество“, той се провеж-
да от университета Цинхуа, 
Политехническия универ-
ситет в Милано и прави-
телството на област Кецяо, 
град Шаосин, в провинция 
Джъдзян.

 Темата „Технология за 
мода“ с категории „Моден 
дизайн“, „Модни техноло-
гии“ и „Моден начин на 
живот“ е фокусирана върху 

К
Китайско-италиански конкурс 
за младежки моден дизайн

дома. Те получават серти-
фикатите си след половин 
година.
Пречките в началото на 

бизнеса
След като напуска бан-

ката, Хан Шу се мести в 
Пекин и започва работа 
в една компания. Тя ня-
ма планове да стои дълго 
там, а просто иска да види 
какво означава да живееш 
в мегаполис. Приятелка-
та й почти веднага започ-
ва да дава консултации по 
подреждане на жилището, 
докато Хан Шу продължа-
ва да трупа знания и опит 
в тази сфера. Те решават 
да създадат свое собстве-
но ателие. През юни 2020 
г. основават компания и 
приятелката й се връща в 
град Шънян, за да разши-
ри пазара. В края на съ-
щата година Хан Шу съ-
що идва тук и започва но-
вата си кариера на пълно 
работно време.

Майка й обаче има пре-
дубеждения относно новата 

професия на дъщеря си. Тя 
не разбира защо е решила 
да се откаже от стабилна-
та работа в банката и ви-
соката заплата и да се пос-
вети на подреждането на 
чужди гардероби. Ако ня-
кой я попита какво рабо-
ти дъщеря й, тя често от-
говоря, че помага в търсе-
нето на загубени в жили-
щето предмети. Много по-
знати на Хан Шу и прия-
телката й също в началото 
се отнасят с известно не-
доверие към услугата, коя-
то двете предлагат. Много 
скоро обаче всички съмне-
ния изчезват и започват да 
валят похвали за консул-
тантите по подреждане на 
жилище. Хан Шу се надя-
ва да помогнат на хората 
да открият повече красо-
та в живота.
Точното място за всеки 

предмет
Високата заплата на кон-

султантите по подреждане 
на дома е спечелена с много 
труд. „За да организираме 

кухненското пространство, 
трябва да измерим всяка 
тенджера, да проверим къде 
има тръби.“ Хан Шу обяс-
нява, че размерите трябва 
да се вземат много точно, 
за да могат да купят под-
ходящи съдове за съхране-
нието на нещата.

Професионалният кон-
султант трябва да знае всич-
ко. След като получи поръч-
ката, Хан Шу първо трябва 
да огледа цялото простран-
ство, да направи измерва-
ния на жилището, да раз-
говаря с клиентите, да раз-
бере повече за ежедневните 
им навици, как се придвиж-
ват обикновено в дома и т. 
н. „Измерванията в къща-
та често продължават два 
до три часа“, казва Хан Шу 
добавяйки, че следващата 
стъпка е да се направи план 
за подреждането, което от-
нема от три до пет дни. За-
купуването на необходимо-
то оборудване се нуждае от 
още 7 или 15 дни.

„Основната заплата на 
един консултант е 10 000 

юана на месец, а на по-ви-
сококвалифицираните мо-
же да достигне десетки хи-
ляди“, обяснява Хан Шу. Тя 
добавя, че след перфектния 
дизайн и организация прос-
транството в дома вече не 
изглежда хаотично.

Уморена, но щастлива
Хан Шу откровено при-

знава, че подреждането на 
едно жилище отваря дру-
ги светове. „Поръчките на 
нашето ателие се увеличи-
ха благодарение на кръга 
от приятели и отзивите на 
клиентите, а не на рекла-
мата“, казва тя, като доба-
вя, че то вече е на повече 
от година. Заради разширя-
ването на бизнеса служите-
лите в него също вече не са 
само двама, а десет.

В момента Хан Шу обу-
чава нови консултанти, ка-
то в същото време продъл-
жава да подрежда домове 
и редовно организира без-
платни часове. „След като 
привлякохме вниманието, 
започнаха да ни търсят за 
семинари от салони за кра-
сота, компании за недвижи-
ми имоти и други места.“ 
Хан Шу казва, че в момента 
работят върху три поръчки 
и графикът им до 24 юли 
е зает. За съжаление оба-
че, никога няма време да 
се наслади изцяло на един 
пълен уикенд.

„Уморено и щастливо 
вървим по този път“, казва 
тя, добавяйки, че най-мал-
ката им поръчка в момен-
та е за около 3000 юана, а 
най-голямата – за близо 30 
000 юана. Тя се надява в 
бъдеще да намери повече 
съмишленици и да разши-
ри бизнеса в други градове.

съчетаването на изкуствата 
и технологиите, включител-
но прилагане на нови ма-
териали и иновации. Целта 
е да се насърчи междуна-
родният културен обмен и 
сътрудничество и да се от-
крият китайски и италиан-
ски авангардни дизайнер-
ски таланти под 45 години. 
Конкурсът е отворен и за 

световни художници, ди-
зайнери, учители, студен-
ти и любители на дизайна.

Победителите в конкур-
са ще участват в специал-
но изложение, проведено 
от Китайско-италианския 
център за иновации на ди-
зайна по време на Седми-
цата на дизайна в Милано 
през 2022 г.

Ченду, Съчуан: Забавни и полезни летни курсове

През лятната ваканция доброволци в квартал Ухо в 
Ченду, Съчуан, организират курсове, като осигуряват 
учебно оборудване в общностите, училищата, 
предприятията и привличат вниманието на децата с 
интересни и забавни занимания. 

Снимка Синхуа
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ато един от мал-
кото добри май-
стори в Лан-
джоу, провин-
ция Гансу, тя 
преподава тази 

древна система за здраве 
от 15 години. Всяка сутрин 
от 7:00 до 8:30 ч. Лун Дзин 
ръководи голяма група от 
100 до 200 души на най-го-
лемия площад в града.

През първата половина 
на 2020 г. заради епидемия- 
та от COVID-19 и мерки-
те за превенция Лун Дзин 
започва да преподава он-
лайн. Нейните последова-
тели й изпращат видеок-
липове със свои изпълне-
ния и тя им дава съвети и 
насоки как да продължат 
със заниманията.

„Важно е да се поддър-
жа доброто настроение в 
мрачните времена. Баду-
андзин е система от упраж-
нения, които са насочени 
към тялото, дишането и ус-
покояването на ума. Това 
е един от начините, чрез 
които китайците от векове 
поддържат доброто здраве“, 
обяснява Лун Дзин в интер-
вю за Чайна дейли.

Нейните последовате-
ли са на различна възраст 
– от ученици до почти 
90-годишни. „Има различ-
ни форми на цигун, но за 
мен Бадуандзин е най-до-
брият“, казва 55-годишната 
Гуо Сиуджън. Тя се пенси-
онира с пет години по-рано 
заради здравословни про-
блеми. Преди да започне 
да се занимава с бадуанд-
зин, Гуо Сиуджън е зави-
сима от лекарствата, за да 
се чувства добре. Жените 
на нейната възраст обик-
новено са стълбът в семей-
ството, защото се грижат 
за възрастните и възпита-
ват внуците. Но Гуо Сиу-
джън не е в добро здраве 
и не може да изпълни тези 
свои задължения. „В мина-
лото често се чувствах не-
нужна, защото не можех да 
се справя дори с домакин-
ската работа. Всичко, кое-
то исках, е да се пенсиони-
рам час по-скоро и да спя. 
Често се обвинявах, че не 
успявам да изпълня дълга 
си към родителите и дъще-
ря ми“, обяснява тя.

Гуо Сиуджън започва 
да практикува бадуандзин 
под ръководството на Лун 

К

Дзин през 2016 г. След че-
тири години занимания си-
лите й постепенно се въз-
становяват. „Някои форми 
на цигун са трудни, защо-
то имитират поведението 
на животни. Но в бадуанд-
зин движенията са по-плав-
ни и лесни. Иначе за мен 
щеше да бъде невъзможно 
да продължа. Освен това не 
се нуждая от голямо прос-
транство, много време или 
финансови средства.“

Приятелите на Гуо Си-
уджън казват, че най-голя-
мата трансформация, коя-
то са видели в нея, е по-по-
ложителното й отношение 
към живота. „Преди бях 
ужасен готвач, защото ня-
мах апетит и желание да 
готвя. Но тъй като физи-
ческото и психическото ми 
състояние се подобриха, за-
почнах да усъвършенствам 
тези свои умения. Сега съм 
по-уверена в себе си. Вече 
не се притеснявам, че не 
мога да помагам на семей-
ството си. Това е най-цен-
ното за мен.“

Здраве в движение
За разлика от някои дру-

ги форми на цигун, основ-
ната цел на бадуандзин е 
подобряване на здравето. 
Той дори бе одобрен като 
терапевтичен фитнес за ле-
ките случаи на COVID-19 
след като Джан Боли, рек-
тор на Тиендзинския уни-
верситет по традиционна 
китайска медицина и поче-
тен президент на Китайска-
та академия на китайските 
медицински науки, го пре-
поръча като помощно сред-
ство при възстановяването 

Бадуандзин 
придава 
освежаващия 
ритъм на живота

здраВе

Бадуандзин е полезен за здравето, защото 
координира движенията на тялото с 
дишането и успокоява ума, уверена е 
66-годишната Лун Дзин, която показва как 
се изпълняват упражненията в популярната 
китайска платформа за споделяне на 
видеоклипове Douyin.

от най-простите форми на 
цигун, в Китай те са осо-
бено популярни сред хора-
та на възраст между 45 и 
60 години.

Нова цел в живота
50-годишната Джан Ян за-
почва да практикува баду-
андзин в края на 2020 г. под 
ръководството на Лун Дзин. 
Заедно с още 29 свои коле-
ги те правят упражненията 
всеки ден в продължение на 
един час. След две седми-
ци Джан Ян вижда първи-
те резултати. „Упражнения-
та изглеждат лесни, но в съ-
щото време са силно енер-
гийни, защото изискват ви-
сока концентрация. Изпъл-
нението на целия комплекс 
отнема само няколко мину-
ти, но след като го повто-
ря няколко пъти, се изпо-
тявам много и се чувствам 
освежена и ободрена“, каз-
ва тя. „Неочакван бонус за 
мен бе, че успях да отслаб-
на. Известно е, че за жени-
те на моята възраст не е 
лесно да поддържат добра-
та фигура“, добавя тя.

Джан Ян намира още 
нещо ценно в „осемте къ-
са коприна“. Тя е решила, 

след като се пенсионира, да 
предаде тези умения на по-
вече хора.

Лун Дзин също има цел 
– тя иска да се усъвършен-
ства в преподаването. Зато-
ва събира отзивите за уро-
ците си и се съветва с про-
фесионалисти.

„Бадуандзин не е строг 
фитнес режим. Той може 
да се пригоди към нужди-
те на съвременния начин 
на живот. Аз приемам то-
ва като своя отговорност 
и страст. За мен това е ис-
тинско съкровище на ки-
тайската култура“, казва 
Лун Дзин.

Бадуандзин хармонич-
но тренира всички систе-
ми в организма, подобря-
ва концентрацията, разви-
ва паметта, умението да се 
управляват физиката и емо-
циите. Изпълнявайки ре-
довно упражненията, човек 
постига удивителна чисто-
та и спокойствие на съзна-
нието. Това е комплекс, за 
който няма ограничения 
за възрастта и физическо-
то състояние. Упражнени-
ята са подходящи за все-
ки – млади и стари, здра-
ви и болни.

итайски здравни 
експерти призо-
вават за усилия 
за справяне с на-
растващия про-
цент на наднор-

мено тегло и затлъстяване 
в Китай сред различните 
възрастови групи.

При възрастните този 
процент е над 50, при де-
цата от 6 до 17 години е 19 
процента, а при тези под 
шест години – 10,4 про-
цента, съобщи Кун Лин-
дзи, член на комитета за 
насърчаване на инициа-
тивата „Здрав Китай“, на 
пресконференция на На-
ционалната здравна коми-
сия в петък.

Освен подобрените ме-
дицински усилия, цялото 
общество трябва да действа 
заедно, за да предотврати и 
контролира наднорменото 

тегло и затлъстяването, ка-
за Кун. Той добави, че за 
справяне с проблема са 
необходими целенасочени 
мерки и механизъм за ко-
ординация.

Що се отнася до дет-
ското затлъстяване, спе-
циално внимание трябва 
да се обърне на деца под 
шест години, според Джао 

Уънхуа, главен диетолог в 
Китайския център за кон-
трол и превенция на забо-
ляванията. Според него ро-
дителите е нужно да фор-
мират добри хранителни 
навици у децата си от ран-
на възраст, да ги ангажи-
рат със спортни дейности 
и контролират приема на 
сладки напитки.

Общи усилия за справяне с проблема  
с наднорменото тегло

К

на пациентите в импрови-
зираните болници в Ухан.

В превод бадуандзин оз-
начава „осем къса копри-
на“. Комплексът се състои 
от осем упражнения, които 
укрепват мускулите, подо-
бряват кръвообращението и 
дишането, засилват имуни-
тета. Най-ранният текст, в 
който се споменава за тях, 
датира от династия Сун 
(960 – 1279). Те са лесни за 
изпълнение, ефективни за 
здравето и духа. Като една 
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Туризъм

Лятната ваканция стимулира 
туризма в Китай

Изумителните 
Хуанлун и Улинюeн

С
корошен до-
клад, публику-
ван от туристи-
ческата агенция 
Ly.com, пред-
вижда, че бро-

ят на вътрешните пътува-
ния със самолет това лято 
ще се върне на нивата от-
преди пандемията и ще бъ-
де около 120 милиона.

Въпреки регистрирани-
те спорадични случаи на 
COVID-19 в някои райони 
туристическият пазар ще 
успее да поддържа стабил-
ност това лято. До голяма 
степен благоприятната тен-
денция се дължи на ефи-
касната програма за вакси-
нация и стриктните проти-
воепидемични мерки.

Докладът за сектора со-
чи още, че 64% от анкети-
раните вече планират пъ-
туване това лято, а 87,4% 
от тях са заявили, че ще 
предпочетат пътуванията 
на дълги разстояния.

С подобряването на по-
требителското доверие по-
вече от половината от анке-
тираните са споделили, че 
искат да предприемат се-
мейно пътуване за лятна-
та ваканция. 37,2% са зая-
вили, че ще пътуват с мно-
го членове на семейството.

Природната 
забележителност 

Хуанлун 
се намира в автономната 
префектура Аба в провин-
ция Съчуан. Площта й е 
1830 квадратни километра 
и тя е единствената добре 
запазена влажна зона, раз-
положена в Китай, като съ-
щевременно представлява 
най-мащабния и разполо-
жен на най-голяма надмор-
ска височина езерен ком-
плекс в света, образувал се 
от калцитни отлагания.

Хуанлун се намира на 
стотина километра от до-
лината Дзиуджайгоу на ви-
сочина между 1700 и 5588 
метра над морското равни-
ще. Красотата на зоната се 
дължи на карстовите обра-
зувания в нея и особено на 
покритите с травертин мес-
та. Разтвореният във вода 
калцит в течение на хиля-
долетия е кристализирал 

Туристическият пазар на Китай очаква съживяването си по време 
на двумесечната лятна ваканция. Прогнозите са летният сезон да 
инициира 750 милиона пътувания с железопътен транспорт, което 
е с около 15 милиона повече спрямо същия период на 2019 г., според 
Държавната жп компания на Китай.

пътуване. От тях близо 13% 
са планирали над 10 000 
юана за пътуване, което 
означава, че интересът на 
китайските летовници към 
по-качествени и луксозни 
туристически продукти се 
засилва на фона на липса-
та на външен туризъм.

Сред най-популярните 
дестинации са град Чън-
ду в провинция Съчуан, 
град Кунмин в Юннан, 
град Харбин в Хейлунд-
зян, Пекин и Шанхай.

Заради влиянието на 
COVID-19, круизите по ре-
ка Яндзъ са заменили чуж-
дестранните круизни пъте-
шествия и са новата тен-
денция това лято. 

Те са предпочитани 
главно от възрастните, но 
сега постепенно започват 
да се харесват и на млади-
те хора. Повече от полови-
ната потребители, които са 
резервирали круиз по река 
Яндзъ това лято в платфор-
мата, са на възраст под 31 
години.

Друга открояваща се 
тенденция този сезон е 
„червеният“ туризъм, т. е. 
посещение на известни ис-
торически обекти, свърза-
ни с революционното на-
следство. Посещението 
на подобни дестинации е 
особено популярно заради 
100-годишния юбилей на 
ККП. Предпочитани места 
са град Йенан в провинция 
Шънси, Дзуни в провинция 
Гуейджоу и Дзясин в про-
винция Джъдзян.

Резултатите от проучва-
нето са положителен знак 
за възстановяването на въ-
трешния туризъм, тъй като 
семейните пътувания бяха 
водещ туристически модел 
предишните години, се каз-
ва още в доклада.

Многократно увелича-
ващите се резервации за 
самолетни билети и хоте-
ли също доказват растящия 

ентусиазъм на хората за пъ-
туване по време на лятната  
ваканция.

Данни от туристическа 
агенция Qunar.com, една от 
водещите в Китай, сочат, 
че средната цена на резер-
вираните самолетни биле-
ти в платформата надви-
шава 915 юана (140 дола-
ра), което е с 6% увеличе-
ние спрямо 2019 г.

и насядал върху различни 
повърхности, образувайки 
травертинов ландшафт в 
различни цветове.

За Хуанлун китайците 
казват, че е прочут с “че-
тирите си чудеса – цветни 
езера, снежни планини, до-
лини и гори”. Освен това в 
живописната зона се нами-
рат и многобройни потоци, 
водопади и древни храмове. 

Най-характерни за райо-
на са варовичните скали, 

съсредоточени в долината 
Хуанлун и разположени те-
расовидно на дължина от 
3,6 километра. 

По тях има множество 
езера, наречени Уцайчъ 
(пъстроцветни езера). В до-
лината е разположено пя-
съчно образувание с дъл-
жина 2500 метра, нарече-
но „дигата на златистия пя-
сък“ и наподобява на дра-
кон, който се спуска от 
заснежената планина.

До края на юни хотел-
ските резервации за лет-
ния сезон са се увеличили 
с 30% спрямо същия пери-
од на 2019 г.

Според Qunar.com тури-
стите днес са по-склонни 

да отделят средства за лят-
ната ваканция. Повече от 
51% от резервираните мес-
та за настаняване в плат-
формата са луксозни хоте-
ли. Тази цифра е била 42,4% 
през 2019 г.

В доклада на Ly.com съ-
що се казва, че около 67% 
от потребителите са отде-
лили повече от 3000 юа-
на от бюджета си за лятно 

Природната 
забележителност 

Улинюeн 
край град Джандзядзие в 
северозападната част на 
провинция Хунан е разпо-
ложена в район с хиляди 
колони от кварцов пясък 
и варовик, много от които 
високи повече от 300 ме-
тра, под които се прости-
рат прекрасни долини, во-
допади, карстови пещери 
и потоци. 

Площта на Улинюeн е 
397 квадратни километра, а 
тази със скалите на пясъч-
ните масиви - 264 квадрат-
ни километра. Това геолож-
ко образувание се състои 
от три части: национален 

горски парк Джандзядзие и 
резерватите Суосию и Ти-
ендзъшан.

Улинюeн има изключи-
телно богата и многообраз-
на флора и фауна, заради 
което често е определян ка-
то природен музей и при-
родна ботаническа гради-
на на открито. Колоните от 
кварцов пясък са се образу-
вали преди около 380 мили-
она години, когато районът 
е бил изцяло под вода, и за-
ради сюрреалистичния му 
вид бе снимачна площадка 
на филма “Аватар”. Оттога-
ва наричат Улинюен също 
и „летящите острови“, тъй 
като е прототип на остро-
вите на Пандора във фан-
тастичния филм.
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итайският дири-
гент Тан Лихуа 
и ръководеният 
от него Пекин-
ски симфони-
чен оркестър от- 

криха ежегодния летен 
фестивал Gateway to Arts 
2021 в Концертната зала на 

К
фестивала са били разпро-
дадени буквално за 8 ми-
нути, което показва попу-
лярността и интереса към 
това събитие.

Фестивалът привлече 
участието на много деца в 
кратките летните лагери, 
фокусиращи се върху об-
разованието в сферата на 
изкуствата.

Тази година, десетте лет-
ни лагера ще предложат 
обучение по различни му-
зикални инструменти, сред 
които пипа и арфа. Пред-
видени са и лекции за дру-
ги форми на изкуство ка-
то пекинска опера и хорово 
пеене. За първи път ще бъ-
дат включени в програма-
та на летните лагери лек-
ции за операта Кунцю, ед-
на от най-старите тради-
ционни китайски опери с 
над 600-годишна история, 
както и за инструментите 
гуцин (седемструнна ки-
тайска цитра) и сюн (сфе-
ричен, подобен на флейта 
инструмент).

зитора Шъ Гуаннан.
Преди концерта, дет-

ски хор от Пекин изпъл-
ни няколко китайски песни 
в парка пред концертната 
зала, сред които „Песен за 

партията“, привличайки 
интереса на много туристи.

Като един от най-голе- 
мите фестивали на изку-
ствата за деца в столица-
та по време на лятната 
ваканция, Gateway to Arts 
(„Врата към изкуствата“) се 
провежда от 1995 г. насам 
в Забранения град. Той ще 
трае общо 59 дни и ще про-
дължи до 31 август.

В програмата на фести-
вала на изкуствата за деца 

в столицата са включени 10 
кратки летни лагера, запоз-
наващи децата с западната 
класическа музика, тради-
ционната китайска опера и 
традиционните китайски 
музикални инструменти, 
а също и 69 представле-
ния на живо и 10 публич-
ни лекции.

Според Сю Дзиен, гене-
рален мениджър на меро-
приятието, билетите за кон-
церта при откриването на 

Пекинският симфоничен оркестър откри 
летния детски музикален фестивал

Консерваторията в Шанхай, съвместно  
с тибетската автономна префектура Голог, 
представи групата за песни и танци  
“Ание Махен”

ред публиката на 
Шанхайската опе-
ра 56-годишният 
музикант Шиде 
разказва история- 
та на музикал-

ния инструмент с волска 
глава. „Това е ръчно изра-
ботен инструмент, дълбоко 
свързан с тибетската култу-
ра.“ Шиде свири от десети-
летия на този инструмент, 
характерен за музикални-
те традиции на тибетската 
автономна префектура Го-
лог, в северозападната част 
на китайската провинция 
Цинхай. 

„Тибетските хора обик-
новено свирят на този му-
зикален инструмент по вре-
ме на традиционни празни-
ци, уточнява той. Но мно-
го малко съвременни му-
зиканти знаят как да го из-
ползват.“

Концертът е органи-
зиран от Консерватория-
та в Шанхай, съвместно с 

П

Концерт 
традиционна 
тибетска 
музика 

споделя Тан Шеншен, пре-
подавател в консервато- 
рията. 

„Членовете на групата 
са от етническата трупа за 
песни и танци от тибетска-
та автономна префектура 
Голог. Всички са отлични 
музиканти. 

Освен на пиано и бам-
букова флейта, свирят и 
на редки тибетски исто-
рически инструменти, ка-
то свирката с орлова кост и 
инструмента с волска гла-
ва. Тези тибетски инстру-
менти са изправени пред 
съвременните предизвика-
телства за съхраняване на 
традицията.“

На сцената на Шанхай-
ската опера групата пред-
ставя пред публиката  своя-
та оригинална музика в съ-
провод на „древните отгла-
си“ от тибетските музикал-
ни инструменти, в акомпа-
нимент с пиано.

„Тибетските музикални 

инструменти имат своите 
характерни стилове, исто-
рия и традиции, които са 
много различни от запад-
ните инструменти“, обяс-
нява Тан. 

„Надяваме се да попу-
ляризираме тибетската на-
родна музика чрез наши-
те концерти, така че пове-
че хора да се влюбят в на-
шата музика и дори да се 
научат да свирят на инстру-
ментите ни.“

Тан добавя, че по-късно 
предстоят турнета в Пекин 
и Синин, столицата на про-
винция Цинхай, с благот-
ворителна цел.

„Аз съм щастлив, че на-
шата нова музикална гру-
па има вече първите си го-
леми изяви пред публика“, 
споделя Шиде. „Сега имам 
една по-голяма мечта – да 
представя на повече хора 
красотата на музикалното 
изпълнение с инструмента 
с волска глава.“ 

тибетската автономна пре-
фектура Голог. В него се 
представя и новоучредена-
та музикална група „Ание 
Махен“, в която участва 
Шиде. Неговото изпълне-
ние е в съпровод на пиано. 

„Ание Махен“ означава 
снежна планина на тибет-
ски език и ние се надяваме, 

че нашата музика ще бъ-
де естествена и чиста ка-
то снежна планина, звучат 
словата му от сцената.

„Групата е първата по 
рода си за камерна музи-
ка в Голог. Основана е та-
зи година под професионал-
ното ръководство на Кон-
серваторията в Шанхай“, 

Забранения град. 
Бяха представени запад-

ни и китайски класически 
музикални творби, сред кои-
то „На хубавия син Дунав“ 
от австрийския композитор 

Йохан Щраус-син, тема-
тична музика от фил-
ма „Карибски пирати“ на  
Клаус Баделт и китайски 
музикални творби като 
„Танц на златната змия“ 
на Ние Ър, аранжиран от 
Тан Дзиенпин, и „Полето 
на надеждата“ на компо- 
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Китайска делегация със 777 членове
заминава за Олимпийските игрите

К

П

К

итайският вицепремиер 
Сун Чунлан, която е и 
член на Политическото 
бюро на Централния ко-
митет на ККП, се срещ-
на в Пекин с делегацията 

за Олимпийските игри в Токио 2020, 
предаде агенция Синхуа. Тя насър-
чи спортистите да излязат на олим-
пийската сцена и да спечелят слава 
за нацията. 

Олимпийските игри в Токио, за-
бавени с една година заради панде-
мията от COVID-19, ще бъдат откри-
ти на 23 юли.

Китайската делегация има 777 
членове, включително 431 спорти-
сти, най-голямото представителство 
на страната на Олимпийски игри. 
Екипът включва 298 състезателки и 
133 състезатели. Те ще се състезават 
в 225 събития за медали в 30 спор-
та, в които ще бъдат раздадени 339 
медала. 

Отборът на Китай, в който има и 

Първите студенти по електронни спортове 
в Китай ги чака светло бъдеще

Баскетболистките  
се готвят да 
разкрият потенциала 
си в Токио

ървата група 
китайски сту-
денти в специ-
алността „Елек-
тронни спорто-
ве“ ще се ди-

пломира това лято. Макар 
и обществото да я подценя-
ва, перспективите изглеж-
дат добри, тъй като свър-
заните с нея работни мес-
та са стотици хиляди.  

През септември 2016 г. 
Министерството на обра-
зованието реши специал-
ността „Електронни спор-
тове и мениджмънт“ да бъ-
де включена към основни-
те факултети на висшите 
учебни заведения и още съ-
щата година 30 китайски 

университета я добавиха в 
програмата си, за да отго-
ворят на нуждите на бързо 
развиващата се индустрия.

Страстта към електрон-
ните спортове в Китай е 

очевидна. До 2021 г. в стра-
ната са регистрирани над 
18 000 компании в тази 
сфера, сочат данни от кор-
поративната база за данни 
Qichacha. 

Броят на потребители-
те е достигнал 500 мили-
она през 2021 г., а пазарът 
за 2020 г. е на стойност над 
145 милиарда юана (22 ми-
лиарда щатски долара), спо-
ред китайската консултант-
ска група iResearch.

Междувременно индус-
триалната верига става все 
по-завършена. Области ка-
то контрол и производство 
на съдържание за електрон-
ни спортове се нуждаят от 
квалифицирана работна ръ-
ка, като броят на работните 
места се очаква да достиг-
не 3,5 милиона през след-
ващите пет години.

итайският нацио-
нален отбор по 
баскетбол за же-
ни се премести в 
Пекин за послед-
ния си трениро-

въчен лагер преди Олим-
пийските игри в Токио, съ-
общи агенция Синхуа. 

„Поради пандемията от 
COVID-19, играта на под-
гряващи игри с европейски 
или американски отбори 
беше невъзможна“, обясни 
старши треньорът на Китай 

Сю Лимин. 
Китайските баскетбо-

листки, които са в група С, 
ще започнат своите олим-
пийски състезания срещу 
Пуерто Рико на 27 юли, а 
след това ще играят с Ав-
стралия и Белгия. 

„Австралия, която е 
на второ място в света, е 
най-силният ни против- 
ник. Но без значение с кого 
ще се сблъскаме на игрище-
то, ще се опитаме да използ-
ваме целия си потенциал, за 

да демонстрираме нашите 
характеристики и сила като 
екип“, отбеляза треньорът 
Сю Лимин.

Липсата на опит може 
да е проблем за китайски-
те състезателки, тъй като 
девет от 12-те състезател-
ки ще се появят за първи 
път на олимпийската арена 
в Токио, посочва Синхуа. 

„Ще се постарая да споде-
ля опита си с всички съ-
отборници. След като стъ-
пим на терена, трябва да 
сме концентрирани върху 
всеки момент и да се бо-
рим за всяка топка и по-
падение“, казва капитанът 
Шао Тин, която се е със-
тезавала на Олимпиадата 
в Рио през 2016. 

24 олимпийски шампиони, се очак-
ва да се представи добре в тениса на 
маса, скоковете във вода, вдигането 
на тежести, стрелбата, гимнастиката 

и бадминтона. Страната се надява да 
подобри резултатите от игрите в Рио 
де Жанейро, където успя да вземе 26 
златни медала.
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за 1 месец 2 лв.

за 3 месеца 6 лв.

за 6 месеца 12 лв.

за 12 месеца 24 лв.

Може да се абонирате  
във всички пощенски 
станции в страната и  
в редакцията на адрес:
софия, ул. Позитано 20а 
тел.: 02/944 1026

Абонирайте се за 2021 г.
Каталожен № 381

„Археологически разкопки“ в търговски център
Наскоро в търговски център в град Джънджоу, провинция 
Хънан, се появи „археологическа площадка“, привличайки 
много хора и най-вече децата, които се включиха в 
„търсенето на съкровища“. 

Тази „площадка“ бе изградена от Музея на Хънан с 
цел популяризиране на археологията сред хората и 
задълбочаване на познанията по традиционната култура 
и история.

Снимка Синхуа

мериканският сайт  
United Press Inter- 
national съобщи 
наскоро, че Китай 
е получил първа-
та реколта от ориз, 

чиито семена са пътували 
със сондата за проучване 
на Луната „Чан‘ъ-5“. Те-
зи 40 грама „космически 
ориз“ са култивирани в ба-
зата за научни изследвания 
в Аграрния университет Ху-
анан и са получени 2000 
стръка разсад, които доне-
сли реколта от три големи  
торби ориз. 

През есента се очаква 
да бъде направен разсад на 
„космическия ориз“ в ла-
боратория, след което ще 
бъде засаден в полето. В 

Национален панаир на 
книгата стартира в 
провинция Шандун

Посетителите “живеят във филм” с помощта на Hengdian World Studio
Посетителите гледат представления по улиците на Гуанджоу и Хонконг, които се изнасят 
във филмовите декори на студиите Hengdian World, град Донгян, провинция Джъдзян.  
През деня те могат да разглеждат филмовите декори, а през нощта действително да 
“живеят във филма“.

Китай прибра първата реколта 
от „космическия ориз“

Снимка Синхуа

Г
уанджоу, столица-
та на провинция 
Гуандун, даде зе-
лена светлина на 
използването на 
автономни авто-

мобили в пилотни зони и 
пътища в районите Нанша 
и Хуанпу с цел придвиж-
ване на развитието на ин-
телигентната автомобилна 
индустрия.

Южният град вече по-
вежда в откриването на 
пилотни зони за автоном-
ни автомобили в страна-
та. „Безпилотното шофи-
ране скоро ще покрие це-
лия град, когато условия-
та за това са налице“, пи-
ше местен вестник.

Като за начало в пилот-
ните зони ще се насърча-
ва безпилотното пътуване 
с таксита на повикване, 

Град Гуанджоу одобри 
автономни автомобили

автобуси, товарни превоз-
ни средства.

Гуанджоу е един от 
транспортните центрове на 
страната. До момента той 
е връчил 127 разрешител-
ни на автономни превозни 
средства на 10 компании, 
които да започнат тестова 

експлоатация.
До края на юни компа-

ниите за автономно шофи-
ране в Гуанджоу са тест-
вали автомобили на раз-
стояние от общо 2,55 ми-
лиона километра, без до-
кладвани инциденти до  
момента.

рамките на 
30-ото изда-
ние на Нацио-
налния пана-
ир на книгата 
в град Дзинан, 

източната китайска про-
винция Шандун, има по-
вече от 400 000 книги и 
креативни културни про-
дукти на показ. Изложе-
нието, което отвори вра-
ти наскоро, привлече по-
вече от 1600 издателства 
от цялата страна. 

Като важна платфор-
ма за издателската индус-
трия в Китай петдневният 
панаир планира да прове-
де повече от 600 културни 
мероприятия, включител-
но форум и детски фести-
вал на книгата.

В рамките на панаи-
ра своя дебют направи и 
онлайн книжният фести-
вал, който включва излъч-
вани на живо шоута, как-
то и изложби с виртуална 
реалност.

следващите няколко годи-
ни в провинция Гуандун 
оризът ще продължи да 
се култивира и се очаква 
да се превърне в нов сорт 
ориз. Както съобщи Bloom- 

berg News, учените се надя-
ват „космическият ориз“ да 
помогне за култивирането 
на нов сорт и за гаранти-
рането на продоволствена-
та сигурност.


